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Beslutningsreferat fra Nordjyllands Politis 

kredsrådsmøde den 8. maj 2018 

 
 

 

Deltagere: 

Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen 

Chefpolitiinspektør Karsten Hansen 

Chefanklager Tina Jægerum Østergaard 

 

Borgmester Arne Boelt, Hjørring Kommune   

Borgmester Birgit Hansen, Frederikshavn Kommune  

Kommunalbestyrelsesmedlem Lars Holt, Jammerbugt Kommune (stedfortræder for borgmester 

Mogens Gade)  

Borgmester Leon Sebbelin, Rebild Kommune 

Borgmester Mikael Klitgaard, Brønderslev Kommune  

Borgmester Mogens Jespersen, Mariagerfjord Kommune 

Borgmester Per Bach Laursen, Vesthimmerlands Kommune 

Borgmester Thomas Kastrup-Larsen, Aalborg Kommune 

 

Under punkt 3 deltog endvidere:  

Direktør i psykiatrien Jan Mainz 

Vicepolitiinspektør Niels Kronborg 

Politikommissær Claus Serup 

 

Afbud: 

Borgmester Karsten Nielsen, Læsø Kommune    

Borgmester Mogens Gade, Jammerbugt Kommune (møder ved stedfortræder) 

 

Referent: Juridisk konsulent Mette Høg 

 

Dagsorden : 

1) Godkendelse af dagsorden. 

2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmødet den 23. januar 2018. 

3) Samarbejdet om særligt udsatte borgere (”PSPK-samarbejdet”). 

4) Kredsrådsberetningen. 

5) Det aktuelle kriminalitetsbillede. 

6) Bordrunde. 

7) Eventuelt. 

 

Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen bød velkommen.  
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Ad punkt 1) Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsorden blev godkendt. 

 

Ad punkt 2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmødet den 23. januar 2018 

 

Referatet blev godkendt. 

 

Ad punkt 3) Samarbejdet om særligt udsatte borgere (”PSPK-samarbejdet”). 

 

Anne Marie Roum Svendsen redegjorde kort for baggrunden for temaet, herunder at en 

tidlig indsats kan forebygge tragedier, hvorfor det er vigtigt løbende at vurdere, hvordan 

psykiatrien, socialforvaltningen, politiet og kriminalforsorgen arbejder bedst sammen. 

 

Hun bød velkommen til direktør i psykiatrien Jan Mainz, politikommissær Claus Serup, der er 

leder af forebyggelsen i Nordjylland samt vicepolitiinspektør Niels Kronborg. 

 

Claus Serup gennemgik Nordjyllands Politis nye operativ analyse om anmeldelser vedrørende 

psykisk syge, hvor der var et stigende antal anmeldelser. 

 

Han redegjorde for opgørelsesmetoden og nævnte, at brugen af politiets ressourcer i sager 

vedrørende psykisk uligevægtige personer var stigende ifølge analysen. 

 

Jan Mainz redegjorde for psykiatriens rolle og understregede vigtigheden af et godt 

samarbejde mellem de relevante myndigheder, som reducerer tvangen i psykiatrien. 

 

Han oplyste, at der er på landsplan var en stigning i antallet af psykiatriske patienter. 

 

Han oplyste videre, at belægningen var på ca. 92 procent på de psykiatriske afdelinger, 

hvorfor der er en plads, hvis en patient har et behov for at blive indlagt.  

 

Han pointerede videre, at et misbrug ikke er til hinder for, at en patient kan komme i 

psykiatrisk behandling, og han vil gerne orienteres af kommunerne, hvis en borger blev 

nægtet psykiatrisk behandling med henvisning til, at borgeren havde et misbrug, der skulle 

behandles først. 

 

Han oplyste, at i psykiatrien i Nordjylland var patienterne længere tid indlagt end på landsplan. 

Til gengæld var genindlæggelsesprocenten mindre. 

 

Han redegjorde videre for, at psykiatrien var ved at etablere et samarbejde med kommunerne 

om at lave en helhedsindsats med patienten i centrum. 

 

Claus Serup gjorde opmærksom på, at PSP styregruppen i år vil aftale en temadag/ erfa-dag 

med de nordjyske kommuner. Han oplyste, at ledelse og medarbejdere var inviteret til sidste 

års temadag, hvorfor dagen i år vil være for de operative grupper. 
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Niels Kronborg supplerede med, at i samarbejdet ”Tryg Aalborg” har man et særligt fokus på 

de socialt udsatte. Han pointerede vigtigheden af at kunne samarbejde på det operative niveau 

for at finde en fælles løsning. 

 

Der fandt en efterfølgende drøftelse sted, hvor der var enighed i kredsrådet om, at det er 

vigtigt at have øget opmærksom på de udsatte borgere både hos politiet og i kommunerne på 

alle niveauer. Herunder var der enighed om, at en tidligt indsats og samarbejde på tværs af 

myndighederne er afgørende for forebyggelsesindsatsen, hvorfor det er vigtigt at have en 

løbende dialog om, hvordan samarbejdet fungerer og eventuelt kan forbedres. 

  

Ad punkt 4) Kredsrådsberetningen 

 

Anne Marie Roum Svendsen gennemgik kredsrådsberetningen for 2017. 

 

Hun nævnte bl.a., at de mobile politistationer var taget i brug i år, og at de kommunale 

samarbejdspartnere har mulighed for at  gøre politiet opmærksom på, hvis der kunne være et 

behov for en mobil politistation evt. til et større arrangement eller andet. 

 

Karsten Hansen oplyste, at der samarbejdes med Rigspolitiet om at finde en løsning, hvor 

der kan fremsendes en elektronisk anmodning om en mobil enhed eller anden politiindsats, 

men indtil videre kan kommunen kontakte den lokale politileder. 

 

Der var enighed om, at Kredsrådsberetningen,  der  er udformet som en power point med 

billeder, er kommunikativ god. 

 

 

Ad punkt 5) Det aktuelle kriminalitetsbillede 

 

Karsten Hansen gennemgik de centrale dele af nøgletalsrapporten for kredsrådet, herunder 

oplyste han bl.a., 

 

- At der var et fald i de første fire måneder i alle anmeldelser i Nordjylland med 

undtagelse af anmeldelser af indbrud i fritidshuse. 

 

- At der var et fald i anmeldelser generelt vedr. straffeloven på ca. 20 %. 

 

- At der dog var en mindre stigning i antal anmeldelser i Jammerbugt kommune i de 

første fire måneder med undtagelse af indbrud i fritidshuse. 

 

- At Nordjyllands Politi hele tiden målretter sine indsatser, herunder for indbrud, bl.a. ved 

oprettelse af indbrudsgruppen i Brønderslev, fordi der i Vendsyssel sidste år var en 

markant stigning i indbrud. 

 

- At det samlede antal indbrud i privat beboelse i april måned i Nordjylland var under 100 

anmeldelser, hvilket ikke er set de sidste 10 år. 

 

- At politiet forsat er afhængige af borgernes henvendelser især i  indbrudssager, og 

politiet har modtaget meget positiv respons på borgermøderne om indbrud og 

nabohjælp, hvorfor det overvejes at invitere til flere møder, eventuelt af en mindre 

størrelse. 
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Ad punkt 6) Bordrunde 

 

 

Michael Klitgaard udtrykte tilfredshed med borgermøderne og oplyste, at politiets 

tilstedeværelse betød meget for borgernes oplevelse af tryghed. 

 

Mogens Jespersen bemærkede, at om sommeren kommer der mange turister i Nordjylland, 

ikke mindst omkring Øster Hurup, hvorfor det er ekstra vigtigt med politiets tilstedeværelse.  

 

Arne Boelt tilkendegav, at Hjørring kommune har et godt samarbejde med politiet, herunder 

samarbejdet omkring bevillinger. 

 

Per Bach Laursen kunne tilslutte sig, at borgermøderne skaber tryghed for borgerne, og at 

det er vigtigt, at politiet forsat er synligt. 

  

Leon Sebbelin nævnte, at mindre borgermøde evt. også kan holdes på skoler. 

 

Thomas Kastrup-Larsen udtrykte tilfredshed med den tryghedsskabende indsats, herunder 

samarbejdet omkring ”Tryg Aalborg”. 

 

Birgit Hansen tilkendegav vigtigheden af, at den politimæssige indsats tilpasses de mange 

turister i Skagen om sommeren, og hun nævnte videre, at cykelbetjente i Skagen er gode til at 

skabe ro og orden. 

 

Lars Holt udtrykte tilfredshed med politiet, herunder borgermøderne, og han nævnte bl.a., at 

politiet var med til at skabe større tryghed ved, at de patruljerede i de områder, der havde 

været ramt af indbrud. 

 

Ad punkt 7) Evt. 

 

Ingen bemærkninger. 

 

 


